



တၢ်သူကမၢ်စ့တလိာ်

တၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးမ့တမ့ၢ်တၢ်မၤတံာ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးစ့တလိာ်န့ၣ်ဟံၣ်ပူၤယီၤပူၤဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးအက့ၢ်အဂီၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ.

စ့တလိာ်အလုၢ်အလၢထူသန့တဖၣ်န့ၣ်လီၤဆီလိာ်အသးလၢထံကီၢ်တဘျီဒီးတဘျီဒီးလုၢ်လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢတခါဘၣ်တခါန့ၣ်လီၤ.

“စ့တလိာ်တၢ်ဖိတၢ်မၤတခါလၢအဘၣ်ထွဲဒီးကျိၣ်စ့တလိာ်ခိၣ်ခိၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လၢညီန့ၣ်ပိာ်မုၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိဟ့ၣ်ဆူအဝဲဖဲအဖျါအသးအခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်သူဝဲဒၣ်စ့တလိာ်ဒၣ်အကၢ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ်တကလုာ်ဘၣ်.

တၢ်မၤဆူမၤန့ၣ်တၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးမ့တမ့ၢ်တၢ်မၤတံာ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ဟ့ၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ဒီးန့ၣ်စ့တလိာ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါလၢလၢအပူၤကွံာ်.ဖဲတၢ်ဖျါအသးအကတီၢ်မ့တမ့ၢ်ဝဲဒၣ်အလိာ်ခိၣ်ခိၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်မၤတရီၢ်တပါတၢ်အက့ၢ်အဂီၢ်တကလုာ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်မၤတရီၢ်တပါလၢအဘၣ်ထွဲဒီးစ့တလိာ်ညီန့ၣ်ပိာ်မုၢ်တၢ်ယုၤက့ၤစ့တလိာ်လၢတၢ်တဟ့ၣ်ဘၣ်ဒီးဒီးတၢ်ယုၤဆူယုၤန့ၣ်စ့တမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ဆူညါတဖၣ်လၢပိာ်မုၢ်တကၤအအိၣ်ဒီးအဝဲအဟံၣ်ဖိယိဖိအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟံၣ်ပူၤယီၤပူၤဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးမ့ၢ်ဝဲဒၣ်ကျိၣ်မ့ၢ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်လၢအိးစံၤတြုလယါအပူၤန့ၣ်လီၤ.
ပုၤတဂၤလၢအမၤကမၢ်ကျိၣ်မ့ၢ်တခါအံၤန့ၣ်လဲၤဘၣ်ဆူယီၣ်ပူၤသ့,အတွးတအိၣ်ဘၣ်မ့ၢ်အကဲခွါမ့တမ့ၢ်မုၢ်ဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲနကစၢ်မ့တမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢန့ၣ်ညါအိၣ်အံၤအိၣ်လၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီအလိာ်လဲၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ်ပၤကီၢ်လၢ **000** န့ၣ်တက့ၢ်.
ပၤကီၢ်လၢအိးစံၤတြုလယါအပူၤတဖၣ်န့ၣ်ပူၤဖျါဒီးတၢ်န့ၣ်န့ၣ်အံၤသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.
လၢတၢ်ကမၤန့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးတၢ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်ခူသ့ၣ်ဒီးတလိာ်ဟ့ၣ်အပူၤန့ၣ်ကိးဘၣ် **1800RESPECT** လၢ
1800 737 732 န့ၣ်တက့ၢ်.
ဖဲနမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်ပုၤကတီၢ်ကျိၣ်ထံတၢ်လၢတလိာ်ဟ့ၣ်အပူၤဘၣ်န့ၣ်ကိးဘၣ် **131 450** တက့ၢ်.

အိးစံၤတြုလယါအပူၤ (Australian Government) တံၢ်သးစ့ဝဲဒၣ်တၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးမ့တမ့ၢ်တၢ်မၤတံာ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးစ့တလိာ်လၢတၢ်အိၣ်သးနီၣ်တခါအဖီလၢန့ၣ်ဘၣ်.

အိးစံၤတြုလယါအပူၤ (Australian Government) ဟံးဖိၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဒ်ဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကး.လၢအဟံၣ်ယုၤတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးဒီးတၢ်မၤတံာ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးစ့တလိာ်န့ၣ်လီၤတၢ်လိာ်ဆဲးလီၤ.ပုၤအိးစံၤတြုလယါတဖၣ်အတၢ်ဘျီဘၣ်အိးအလုၢ်လၢထူသန့တၢ်ဆဲးတၢ်လၢအတၢ်ဖိတၢ်မၤဒီးတၢ်စ့တလိာ်န့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်လဲၣ်လဲၣ်ဘၣ်ဆၣ်သန့က့ၤထံဖိကီၢ်ဖိဖဲလၢန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢအကအိၣ်မူဝဲဒၣ်လၢအပူၤဖျါဒီးတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကး.တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးမ့တမ့ၢ်တၢ်မၤဆူမၤန့ၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးဒီးတၢ်မၤတံာ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးစ့တလိာ်ဟံၣ်ယုၤတၢ်သကဲၣ်ပဝးမ့တမ့ၢ်တၢ်မၤပျံၤမၤဖုးလၢအတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်တၢ်ကတီၢ်ဖိယိဖိအမၤအဝဲမ့တမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အဟံၣ်ဖိယိဖိခိၣ်ဖျါတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးမ့တမ့ၢ်တၢ်မၤပျံၤအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ပူၤဖျါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနမ့ၢ်အိၣ်ဆိးဒီးဒၣ်လၢလံာ်ပျံၤခိၣ်ကီၢ်တခါအပူၤဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်နမၤန့ၣ်တၢ်မၤစၢၤသ့ဝဲဒၣ်လီၤ.

မၤတဂၤ,ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်မ့တမ့ၢ်ပုၤတဂၤတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢပုၤတဂၤအပူၤန့ၣ်မၤပျံၤမၤဖုးနၢၤခိၣ်ဖျါန့ၣ်လဲၣ်ပျံၤခိၣ်ကီၢ်အတၢ်အိၣ်သးအယိန့ၣ်တသ့ဘၣ်.

ဖဲနမ့ၢ်ဖိၣ်ယာ်မၤဝဲအလံာ်ပျံၤခိၣ်ကီၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်တစီၢ်တလိာ်တခါ(လၢအဒုဖိၣ်၃၀၉မ့တမ့ၢ်၈၂၀)မ့တမ့ၢ်တၢ်ကဖျါအသးအလံာ်ပျံၤခိၣ်ကီၢ်(အဒုဖိၣ်၃၀၀)ဒီးလဲၤခိၣ်ဖျါဘၣ်ဟံၣ်ဖိယိဖိအတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးလၢအဘၣ်ထွဲဒီးစ့တလိာ်တခါ,ဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်စ့ဆူခိၣ်တကးအတၢ်မၤစၢၤဆိၣ်ထွဲမၤအိးစံၤ
တုၤလယါတၢ်သးလီၤသးကျဲအတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအပျံၤန့ၣ်လၢနကမၤန့ၣ်ဝဲဒၣ်မၤဝဲအလံာ်ပျံၤခိၣ်ကီၢ်လၢအအိၣ်တစီၢ်သး(အဒုဖိၣ် ၁၀၀မ့တမ့ၢ်၈၀၁)အလံာ်ပတံထီၣ်ဆူညါန့ၣ်လီၤ.

စ့တလိာ်အံၤတၢ်သူအိၣ်လၢတၢ်ကမၤဆူပုၤတဂၤဆူတၢ်ဖျါတခါအပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲစ့တလိာ်တခါတၢ်သူအိၣ်တခါလၢတၢ်ကမၤဆူပုၤတဂၤဆူတၢ်ဖျါအသးအပူၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ပျံၤလၢအသဘျီဒီးလၢလၢပုၤပုၤဘၣ်တခါ.တၢ်အံၤကမၤတၢ်ဖျါလၢတၢ်မၤဆူတၢ်အိၣ်တခါန့ၣ်လီၤ.

လၢအိးစံၤတြုလယါအပူၤ,ပုၤကိးဂၤဒဲးအိၣ်ဒီးတၢ်သဘျီလၢတၢ်ကယုထာဖဲ,မတၤ,ဒီးအခါလၢအဝဲသ့ၣ်ကဖျါအသးန့ၣ်လီၤ.တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ထီၣ်အိးစံၤ
တုၤလယါအတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်ကမၤဆူ,မၤပျံၤမၤဖုးမ့တမ့ၢ်လီၤန့ၣ်ပုၤတဂၤလၢလၢအန့ၣ်လီၤဆူတၢ်ဖျါအသးန့ၣ်လီၤ.
တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်တဖၣ်မ့တမ့ၢ်မၤစၢၤရဲၣ်ကျဲတၢ်မၤဆူတၢ်ဖျါတခါ,ဒီး
မ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢလၢအဘၣ်တၢ်မၤဆူအိၣ်လၢတၢ်ဖျါတခါဖဲနနီၢ်ကစၢ်တမ့ၢ်ပုၤတဂၤဘၣ်တၢ်တဂၤအခါန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤဘၣ်ထွဲယုၤဒီးသ့စး,လုၢ်လၢတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒီးတၢ်ဘျီတၢ်ဘၣ်ဂီၢ်တၢ်ဖျါသးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

